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Studium a dosažené výsledky  

Miroslav Herold nastoupil ke studiu po absolvování licenciátního studia církevní dějin na Fakultě 

církevní dějin Gregoriánské univerzity v Římě a s poměrně jasně vyhraněnou představou o tématu své 

disertační práce. Jako již zralý badatel se během celého studia věnoval dílčím studiím a průběžně 

publikoval o dalších souvisejících tématech, přednášel pro veřejnost a na konferencích. Na přání 

oborové rady a s vědomím vedoucího katedry se zapojoval dílčím způsobem i do výuky předmětu 

církevní a obecné dějiny novověku s velmi pozitivním ohlasem studentů.  

I vzhledem k tomu, že část předmětů a atestací mu byla uznána z předchozího, úspěšně zakončeného 

postgraduálního studia na Gregoriánské univerzitě, zbylé atestace zvládl včas a průběh studia v tomto 

ohledu byl zcela hladký, včetně závěrečných zkoušek. Jeho znalosti církevních dějin do hloubky a šíře 

silně překonávají požadavky kladené na absolventy doktorského studia.  

Jeho studium se ocitlo na hraně povolené délky, bylo narušováno nejen covidovou epidemií a 

omezeními, které přinesla, konáním celoroční třetí probace jezuitského řádu a dalšími vynucenými 

přerušeními. Přispěla k tomu i pracná a namáhavá metoda, kterou si zvolil, a snaha o maximální 

úplnost, které dal nakonec přednost před komplexnějším pokusem interpretovat shromážděný 

pramenný materiál. I tak nelze jeho studiu upřít velké nasazení, obětavost a pozoruhodný výkon, spíše 

naopak.  

 

Disertační práce  

Samotná práce představuje ve shromáždění artefaktů nepomucenské úcty do roku 1729 (a to všech 

typů) monumentální individuální vědecký výkon a bude po generace sloužit dalším a dalším badatelům. 

Ocenit lze i originální systém katalogizace, v dílčích komentářích prokázal schopnost analýzy a 

interpretace velmi odlišných typů historických pramenů. Členové komise se s prací seznámili přímo, 

v autoreferátu i obou posudcích. Žel už mu nezbyly síly k vytěžení shromážděného materiálů do 

vyčerpávající analytické, interpretační a následně syntetické části, která je spíše jen naznačena a lze 

doufat, že ji doktorand v nejbližší době dopracuje a představí odborné veřejnosti, už proto, že nikdo 

nezná matérii tak dokonale jako on. 

Jako školitel mohu vyslovit navzdory lítosti nad chybějícími intepretacemi, zvláště vzhledem k objemu 

a kvality odvedené vědecké práce a užitečnosti dalším badatelům doporučení k obhajobě a návrh 

hodnocení prospěl. 
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